
Protokół Nr XVIII/08
z obrad XVIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

 w dniu 10 lipca 2008r.

Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz – Pani Krystyna Podgórska otworzyła obrady XVIII 
nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności 
prawomocność obrad. 
Radnych obecnych było 12. 
Radni nieobecni:  Piotr Huniewicz, Jerzy Migas,  Zdzisław Gackowski. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16-tej . w Gminnym Ośrodku Kultury w Przywidzu, a zakończono o 
godz. 17-tej.
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Przywidz.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
6. Rozpatrzenie i podjęcie stanowiska Rady Gminy Przywidz w sprawie funkcjonowania 

stołówek szkolnych.
7. Wnioski i oświadczenia radnych.
8. Zakończenie obrad.

Zapytała czy do przedstawionego porządku obrad są uwagi?
Radna Mirosława Rogowska -  zwracała uwagę, że radni otrzymali wniosek od 4 radnych 
dotyczący likwidacji kuchni w Zespole Szkół, a w porządku obrad mamy dyskutować w sprawie 
funkcjonowania stołówek szkolnych.
Przewodnicząca Rady Gminy – w uzasadnieniu jest likwidacja stołówek, poprosiła o wyjaśnienie 
wnioskodawców.
Radny Andrzej Przybycień -  w piśmie do Przewodniczącej jest napisane o zamiarze likwidacji 
stołówki,  o podjęciu kroków, bo tak rozumiemy propozycję zwolnienia z pracy całej obsługi 
kuchni. Wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej miał na celu, przyjęcia stanowiska w tej sprawie. 
Wniosek był uzgodniony z p. Przewodniczącą. Podtrzymuje zaproponowany porządek obrad. Zbyt 
krótki okres czasy był, aby zaproponować projekt uchwały, stąd tylko stanowisko Rady. 
Radna M. Rogowska -  nie bardzo jestem zadowolona, bo jeśli chodzi o ten sam tytuł – 
funkcjonowanie stołówek, to wiemy, że stołówki nie mogą być zlikwidowane, gdyż jest 
Ogólnopolski Program Dożywiania Dzieci i byłoby szaleństwem, aby ktoś podejmował decyzje o 
likwidacji stołówek. Rozmawiajmy albo o stołówkach albo o kuchniach.
Radny Jerzy Jusiak -  nie widzi sprzeczności wniosku.   
Radny Andrzej Przybycień -  przypomniał, że na posiedzeniu komisji radni dyskutowali o tej 
sprawie i podtrzymał stanowisko, aby przegłosować wniosek, który był przegłosowany na komisji. 
Przewodnicząca Rady Gminy -   kto z Państwa radnych jest za ,zaproponowanym porządkiem 
obrad? 
Głosowanie
Przy 8 głosach „za”,  2 „przeciw”  i 2 „wstrzymujących”, w/w porządek obrad, radni przyjęli.

ad.2.b. Przewodnicząca Rady Gminy    - jeśli chodzi o protokół z ostatniej sesji, żadne uwagi na 
piśmie ani ustne nie wpłynęły, a zatem  protokół przyjmujemy bez uwag.  

ad.3. Wójt Gminy – p. Bożena Mielewczyk – Zawada -   przedstawiła Informację Wójta z 



działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie międzysesyjnym. ( w zał.)

ad.4. Interpelacje radnych.
Radny Jerzy Jusiak -  pytał o remont boiska w Przywidzu - jak długo będziemy czekali na dotacje, 
czy taka ma być, jakie decyzje zostały podjęte.  ? 
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o boisko gminne, sytuacja wygląda następująco;  możemy skorzystać z 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, z działu obszary wiejskie, ( Odnowa Wsi) gdzie jest 
mowa o modernizacji i remoncie boisk wiejskich. Wystosowaliśmy pytanie do Ministerstwa, czy 
mając Zespół Boisk Sportowych przy Gimnazjum, możemy alokować kolejny wniosek. W ciągu 2 
tygodni mamy otrzymać odpowiedź. Jeżeli  będzie ona  negatywna, to jest możliwość pozyskania 
środków z RPO z inicjatyw obywatelskich. Wstępne porozumienie  mamy podpisane w tym 
zakresie ze Starostwem.  Z tego programu na modernizację i remont boisk można pozyskać ok. 
100 tys. EURO .
Radny Jerzy Jusiak – pytał o możliwość wcześniejszego remontu i wydatkowanie środków na 
boisko, a potem zaliczyć to jako wkład własny.
Wójt Gminy – W PROW nie ma możliwości rozpoczęcia wcześniejszych działań. Jeśli chodzi o 
RPO jest to nasze ryzyko i możemy prace rozpocząć już dzisiaj.
Radny Jerzy Jusiak – jak długo będziemy czekać?
Wójt Gminy-  do dwóch tygodni, najdłużej do miesiąca.
Radny Sławomir Pilchta – czy umowa  na budowę drogi Kozia Góra – Pomlewo została podpisana?
Wójt Gminy-  p. Jerzy Świs jest moim zastępcą od połowy czerwca. Wcześniej przedstawiałam 
Państwu zastępcę na posiedzeniu komisji.
Zastępca Wójta – p. Jerzy Świs – umowa będzie podpisana w poniedziałek i zgodnie z zawartymi 
w umowie wnioskami budowa drogi zakończy się pod koniec sierpnia. Wykonawcą jest firma 
WAKOZ.

Ad. 5 Zapytania  i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.

1.Pan Janusz Borkowski – przypomniał, że p.Wójt na posiedzeniu Komisji zapewniała, że 
prywatyzacji stołówek nie będzie, ale o jaką chodzi  prywatyzację?- nie mówiła. Czy budynku czy 
łącznie z pracownikami. Pan Borkowski przedstawił się p. Zastępcy Wójta. Nadmienił, iż na 
komisji Rady nikogo nie było z Urzędu. Zauważył, że to nie pierwsza sytuacja, kiedy mieszkańcy 
chcą coś powiedzieć, to urzędnicy gminni wychodzą.
Drugą sprawę jaka poruszył to zjeżdżalnia. Pytał co się z nią dzieje, czy będzie postawiona i jaki 
jest koszt przechowywania zjeżdżalni?
Wójt Gminy -na posiedzeniu komisji stwierdziłam, że nie ma mowy o prywatyzacji stołówki w 
naszej gminie. Dwie stołówki zostały wyremontowane ; tj w Trzepowie i w Gimnazjum w 
Przywidzu. Poniesiono sporo nakładów finansowych na ich modernizacje, dlatego  prywatyzacja 
nie  wchodzi w rachubę. Takie jest moje stanowisko  i gdyby zostały podjęte inne działania, 
ośmieszylibyśmy się bardzo. 
Jeśli chodzi o zjeżdżalnię dokumentacja  została pierwotnie zlecona firmie, która nie do końca 
wywiązała się z zadania. W związku z tym następnej firmie zlecono wykonanie zjeżdżalni.
Gmina z tytułu przechowywania zjeżdżalni nie ponosi żadnych kosztów. Sprzęt znajduje się u p. 
Krzyżanowskich i na oczyszczalni. 
Przewodnicząca Rady Gminy -    poinformowała, że poprosiła p. Zastępcę na drugą część spotkania 
komisji. Pan zastępca był zajęty, rozmawiał z klientem. Przyszedł na sale obrad to Państwo już 
opuścili salę. Stąd nie mogliście Państwo porozmawiać z Zastępcą Wójta.
P. Jerzy Świs – dodał, że zaprasza mieszkańców i urzęduje na I piętrze. Nie będzie się uchylał od 
trudnych tematów.
P. Zbigniew Deja – chciałby uzyskać informacje w sprawie chodnika w kierunku osiedla 700-lecia.
Wójt Gminy – wystąpiliśmy o pozwolenie na budowę i również podjęliśmy działania związane z 
przygotowaniem do przetargu. Jest to wspólne działanie z Powiatem.  Inwestycję będzie 



wykonywała Gmina.
Radny Powiatu Gdańskiego p. Wojciech Etmański – poinformował, że Rada Powiatu, uchwałą 
przyznała 1 mln zł na budowę drogi w Gromadzinie.
Radny Jan Sikorski – Jak daleko droga będzie robiona? 
P. Wojciech Etmański- tam, gdzie jest droga nieprzejezdna, gdzie jest bruk. Docelowo może być 
cała droga zrobiona, gdyż  trwają rozmowy radnych powiatowych odnośnie remontu drogi 
powiatowej Buszkowy – Domachowo. Albo droga wspomniana będzie remontowana albo  w 
całości  droga Gromadzin – Bliziny. 
P. Tadeusz Waloch – uważa, że nie można zlikwidować stołówek ani kuchni w szkołach. Jeśli 
szkoła prowadzi stołówkę, to organizacje pozarządowe mają możliwość dofinansowania stołówek. 
Natomiast podmiot  gospodarczy takiej możliwości nie ma. Poza tym Gmina poniosła nakłady 
finansowe remontując stołówki.
Wójt Gminy – uważa, że ranga sprawy nie wymagała  dzisiejszego spotkania  Rady. Sprawy 
związane z funkcjonowaniem stołówek, powinny być tematem spotkań komisji. Niemniej na 
spotkaniu komisji, odpowiedziałam w imieniu p. dyrektor Czernis i własnym, że nie ma mowy o 
prywatyzacji stołówek.  Mają one funkcjonować, tylko w odmiennej formie. W ten sposób ich 
działanie będzie  bardziej ekonomiczne, a z pozostałych  oszczędności,  można by  dożywiać 
dodatkowo dzieci, czy też zakupić pomoce dydaktyczne lub  wykonać mały remont.. Niemniej 
jednak  chciałabym zapoznać Państwa z oświadczeniem Wójta. 

OŚWIADCZENIE

      WÓJTA GMINY DO PROTOKOŁU

Zdaniem Wójta Gminy Przywidz jako organu prowadzącego szkoły, nie jest możliwa 
ingerencja Rady Gminy w kompetencje kierownika jednostki organizacyjnej gminy.
Dyrektor szkoły odpowiada za realizację budżetu. Zobowiązanie go, do zaniechania 
zmian organizacyjnych prowadzących do oszczędności jest  najdelikatniej  mówiąc, 
nieuzasadnione. Bezwzględne wykonanie stanowiska Rady nie może prowadzić do 
zwolnienia z odpowiedzialności kierownika jednostki organizacyjnej za wykonanie 
budżetu i polityki kadrowej.
Z  punktu  widzenia  organizacji  szkoły,  dyrektor  winien  realizować   samodzielnie 
zadania  i  odpowiadać  za  właściwą  działalność  statutową,   merytoryczną  i 
gospodarczą.  
W tej sytuacji stanowisko Rady należy uznać za niepotrzebną ingerencję w proces 
kierowania szkołą.

Pan Tadeusz Waloch – dowiedział się, że p. Dyrektor Zespołu Szkół nie interesuje prowadzenie 
stołówek bo nie ma czasu. 5 minut jej to zabierze. Stołówki w szkole powinny być prowadzone 
przez szkoły, a w szczególności stołówka w przedszkolu.
Pani Magdalena Borkowska – p. Wójt powiedziała, że prywatyzacja stołówek nie wchodzi w 
rachubę. W innej formie można prowadzić, ale w jakiej?
 2) Na marcowej sesji p. Borkowska zadawała pytania odnośnie placu zabaw na ul. Jesionowej 
otrzymała wiele informacji na sesji, jednakże na postawione pytania nie otrzymałam odpowiedzi  z 
Urzędu Gminy, pomimo upływu 30 dni. Ten temat był poruszany na jednym z posiedzeń komisji 
społecznej. Chodzi o to, że w tej chwili plac zabaw nie spełnia żadnych warunków. Dzieci 
przebywają na placu zabaw. Apelowała nie o odpowiedź, pismo, tylko o zapanowanie nad 
warunkami, jakie są na placu. Albo go zamknąć, albo minimalnym kosztem dokonać naprawy tak, 
aby nie zagrażało życiu dziecka.
Wójt Gminy – nie mogę udzielić dzisiaj informacji dokładnej, na czym będzie polegała nowa forma 



funkcjonowania stołówki. Wcześniej powiedziałam, że nie będzie prywatyzacji. Nie wiem jaką 
opcję wybierze p. Czernis, co zaproponuje  radnym. Nie chcę ingerować w Jej kompetencje.
Natomiast ustosunkowując się do placu zabaw, p. Wójt poinformowała, że odbyły się spotkania z 
prezesem spółdzielni i są uzgodnione wspólne działania . Plac będziemy remontować w 
najbliższym czasie.  Z naszych rozmów wynika, że spółdzielnia przejmie plac zabaw. Nadmieniła, 
że wiele się mówi o placach zabaw, boiskach, ale później nie ma się kto nimi opiekować. Myślę, że 
Pani, będąc osobą tak popularną ma wpływ na wielu mieszkańców tego osiedla i proszę 
zorganizować rodziców, żeby troszczyli się o plac, kosili itd.
P. Magdalena Borkowska – zauważyła, że plac zabaw jest gminny, a nie Spółdzielni. Jak do tej pory 
nikt o niego nie dba i nie jest to kompetencja mieszkańców.
P. Maria Ścibek – pytała o sprawę działalności przedsiębiorstwa, które znajduje się w Marszewskiej 
Kolonii. Działalność podobno jest wyrejestrowana. Firma MARBIE produkuje, smrodzi, nie płaci 
podatków i ma zaległości. W tej sprawie nic się nie dzieje. Sołectwo chciało uzyskać od firmy część 
działki w zamian za długi. 
Co w stosunku do tego „truciciela” robi Urząd Gminy.
Wójt Gminy – niejednokrotnie w sprawozdaniach wykazywaliśmy, że jest to największy dłużnik w 
naszej gminie. W stosunku do tej firmy podjęto wszelkie możliwe kroki. Sprawa jest u komornika, 
hipoteka zajęta. Jeśli chodzi o zapachy, zostało przygotowane właściwe pismo do Ochrony 
Środowiska Urzędu Wojewódzkiego i do Sanepidu. Sprawa zapachów jest delikatnie mówiąc trochę 
trudną kwestią. 
Więcej pytań nie zgłoszono.
Ad. 6 Rozpatrzenie i podjęcie stanowiska Rady Gminy Przywidza w sprawie funkcjonowania 
stołówek szkolnych.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła o relację z obrad komisji w tej sprawie.
P. Krystyna Dey – Z-ca Przewodniczącego Komisji Społecznej – Komisja Społeczna i Komisja 
Gospodarcza po burzliwych obradach przyjęły stanowisko jakie Przewodnicząca Rady przedstawi. 
Wytyczono, że stołówki maja funkcjonować w niezmienionej formie do końca roku 
kalendarzowego. Niemniej, wiele głosów radnych było takich, że w sytuacji kiedy nie ma p. 
dyrektor, która może nam przedstawić konkrety dot. funkcjonowania stołówki oraz opierania się na 
głosach, że p. dyrektor komuś powiedziała, że likwiduje itd., po prostu niezależnie od 
przegłosowanego stanowiska pozytywnego, jest za mało przesłanek, żeby w tej chwili podejmować 
stanowisko, tym bardziej, że nasza opinia nie jest wiążąca dla dyrektora.
P. Jerzy Jusiak – Przewodniczący Komisji Gospodarczej – większość członków komisji 
opowiedziała się za wnioskiem 4 radnych.
Przewodnicząca Rady Gminy-  wniosek formalny, którzy odczytam za chwilę osobiście go 
tworzyłam, aczkolwiek  muszę Państwu powiedzieć, że też mi by się nie podobało, gdyby ktoś 
nagle, aczkolwiek  szanowany i lubiany, by wtargnął do mojego domu, poprzestawiałby mi meble. 
Taka jest rola, która przyjęłam na siebie. Przygotowałam wniosek na piśmie, który jeśli Państwo w 
swoim sumieniu akceptują, proszę o przyjęcie bądź o nie przyjęcie.

Przywidz, dn.2008-07-09

P. Magdalena Czernis
Dyrektor
Zespołu Szkół 
w Przywidzu

W oparciu o § 33 Statutu Gminy i § 15 Regulaminu Rady Gminy Przywidz 
stanowiącego załącznik nr 3 do Statutu Gminy, Rada Gminy Przywidz podejmuje apel o 
następującej treści:



Rada  Gminy  sugeruje,  by  do  końca  roku  budżetowego  zachować  istniejący  stan 
organizacyjny żywienia dzieci i młodzieży w Zespole Szkół w Przywidzu.

Zmiany organizacyjne proponowane pracownikom kuchni przez p.  Dyrektor 
wynikają  zapewne z  kalkulacji   spodziewanych oszczędności  i  wizji  bezspornych 
ułatwień w prowadzeniu Zespołu Szkół w trzech odległych od siebie budynków.

Wydłużony  czas  na  realizację  wspomnianych  zmian,  pozwoli  oswoić  się  z 
nieuniknionymi zmianami w stylu pracy i życia pracownic kuchni.

Rada Gminy jest świadoma ingerencji w kompetencje Dyrektora Zespołu szkół 
w Przywidzu, powodowana jednakże troską o spokój społeczny, proponuje jak na 
wstępie.

Radny Jan Sikorski – w związku z tym, że nie powinniśmy przyjmować apelu w tej sprawie, będę 
przeciw temu apelowi. Nie możemy ingerować w sprawy szkoły jako Rada. Nie ingerujemy w 
wybór dyrektora. Nie jestem uprawniony do tego. Zmieniam zdanie w tej sprawie.
Radny Andrzej Przybycień -  ze zdziwieniem słucham tego co powiedziała pani Przewodnicząca i 
absolutnie się z tym nie zgadzam. Obowiązkiem Rady Gminy jest przede wszystkim przestrzegać 
budżetu, który uchwaliła. W budżecie były stołówki. Obowiązkiem dyrektora jest przestrzegać 
arkusz organizacyjny . Obowiązkiem dyrektora jest również konsultować z Radą, ze związkami i 
wszelkimi organami społecznymi, wszelkie zmiany poważne jakich chce dokonać, a jest to zmiana 
poważna, dokonywana w sposób niespodziewany, z dnia na dzień. Nie zgadzam się całkowicie z tą 
argumentacją i dyrektor szkoły kieruje szkołą, jednak jest zobowiązany do przestrzegania prawa 
zarówno gminnego jak i oświatowego.  Poważny jest tutaj błąd  w rozumowaniu, Rada pozbywa się 
kompetencji wpływania na swoją gminę, na rozwój społeczny. 
Przewodnicząca Rady  Gminy – nie podoba  się Panu wniosek przeze mnie sformułowany.?
Radny Andrzej Przybycień – wniosek jest inny niż ten, który był przegłosowany na komisji. 
Niemniej cała argumentacja Pani w zamian za p. Dyrektor, która jest nieobecna, gdyby Pani weszła 
w skórę p. Dyrektor i uzasadniała jej decyzje, sądzę, że pani wcześniej z nią rozmawiała, bo pani 
mówi, ze p. Dyrektor kierowała się racjami ekonomicznymi itd. Ten wniosek jest inny  od tego na 
komisji. 
Niemniej osobiście zagłosowałbym za tym wnioskiem, zdając sobie sprawę, że niczego nie 
załatwia, ale ważniejszy jest spokój społeczny na pewien czas.
Radna Krystyna Dey – cały czas opieramy się na jakiś domniemaniach, przesłankach. Nie mamy 
żadnego konkretu. Nikt jeszcze niczego nie zlikwidował. Również będę głosować przeciw do 
momentu porozmawiania z p. dyrektor.
Radny Marian Sikora – na posiedzeniach komisji panie kucharki stwierdziły, że p. dyrektor 
powiedziała, że mają sobie szukać pracy. Czy pani Dey to słyszała?
P. Krystyna Dey – nie słyszałam tego od pani dyrektor.
Radna M. Rogowska – nie wpadajmy w paranoję, bo rozmawiamy o tym, że będą 2 osoby 
zwolnione. Przepraszam bardzo, czy to pierwszy raz na terenie gminy ludzie tracą pracę? Gdzie pan 
był, przecież są zakłady na terenie gminy i ludzie tracą pracę. Nie wciągajcie Rady w coś  takiego. 
Na dzień dzisiejszy nie powinniśmy rozważać tego wniosku, bo nie ma p. dyrektor.
Radny Marian Sikora – dla kogo p. dyrektor jest? Dla dobra dzieci, czy dla kogo? Czy szkoła 
powinna przynosić dochody, czy dzieci kształcić? Dzieci powinny być dożywiane.
Przewodnicząca Rady Gminy – kto z Państwa radnych jest za przyjęciem odczytanej przeze mnie 
opinii, proszę o podniesienie ręki. 
Za - 4, Przeciw-  6, Wstrzymujące 2,
Dodała, że się wstrzymuje, mimo, że jest autorem tego wniosku. 

Ad 5 Wnioski i oświadczenia radnych.
Radna Stanisława Holza -wzywała pogotowie do osoby chorej z Suchej Huty. Wczoraj było 
potwierdzenie i dzisiaj rano zapytała, czy jest w grafiku przewóz osoby chorej do szpitala. 



Otrzymała odpowiedź twierdzącą po 2 godzinach oczekiwania na karetkę ponownie monitowała w 
pogotowiu i uzyskała odpowiedź, czy Pani mówiła o której karetka ma być?
Kilka osób mówiło naraz. 
Ad 6 Przewodnicząca Rady Gminy – zamknęła obrady XVIII nadzwyczajnej sesji Rady, dziękując 
wszystkim za przybycie.
Na tym protokół zakończono.

Protokołowała
Gabriela Pożoga 
            


